
 

Genetiği Değiştirilmiş MIR604 Mısır Çeşidi   
 

BİYOGÜVENLİK KURULU’NA SUNULMAK ÜZERE  

SOSYO-EKONOMİK DEĞERLENDİRME KOMİTESİ TARAFINDAN 

HAZIRLANAN RAPOR 

 

KONU: MIR604 

KOMİTE KARARI 

Sosyo-ekonomik değerlendirme komitesi genetiği değiştirilmiş MIR604 mısır 

çeşidinin yem olarak ithal edilmesi için izin talebi başvuru dosyası hakkında gerekli bilimsel 

araştırma ve değerlendirmeleri yapmıştır. Buna göre; 

 İthal izni verilecek olan genetiği değiştirilmiş MIR604 mısır çeşidinin Türkiye’de 

üretim izni olmadığı için Türkiye’de üretilen mısır çeşitlerinde üretim alanlarından 

veya piyasaya sunulan mısır tane veya işlenmiş ürünlerinden yıl içerisinde örnekler 

alınarak Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanlığının akredite kabul ettiği 

laboratuvarlarda yapılan analizlerinin yaptırılmasına özenle devam edilmelidir. GD 

olarak Türkiye’ye yem sanayinde kullanılmak üzere izin verilen mısır çeşitlerine 

aktarılan genlerin ve bu genlerin kodlanmış olduğu proteinlerin analiz sonuçlarına 

göre biyogüvenlik yasası çerçevesinde Türkiye’de üretimi yapılan mısır çeşitlerine 

bulaşık olup olmadığına karar verilmesi gerekir. Bulaşık olma durumunda, ilgili 

ürünlerin toplatılarak imha edilmeli ve ekim alanlarında risk yönetimi kapsamında 

karantina tedbirleri uygulanmalıdır.  

 Taşıma ve nakil işlemlerine dayanıklı olduğu kabul edilen ve ürünün her türlü 

taşıma ve nakli sırasında çevreye dağılımını engelleyebilecek tedbirler alınmalıdır. 

 GD mısır tane ve ürünlerinin ülkeye girdikten sonra yanlış veya amaç dışı 

kullanımlarının denetlemeler sırasında tespit edilmesi durumunda biyogüvenlik 

yasası kapsamındaki yaptırımların özenle uygulanmasına devam edilmelidir.  

 Mısır ithalatında geçerli olan %130 oranında gümrük vergisi uygulamasına taviz 

verilmeden devam edilmesi gerekmektedir, 

 İthalat miktar ve zamanı, yurtiçi üretimi tehdit etmeyecek şekilde planlanmalıdır.   

 

Bu değerlendirmeler ışığında söz konusu genetiği değiştirilmiş MIR604 mısır 

çeşidinin ithaline ilişkin başvuru talebinin komite üyelerince uygun olduğuna oy birliği ile 

karar verilmiştir.  


